
Pressi� a Adif perqu� cedeixi lÕestaci� de Vilanna

LÕantiga estaci� de tren, vista des de la par t posterior,

on es veu clarament el deteriorament QUIM PUIG.

LÕAjuntament de Bescan� exigir� a Adif el Òdegut mantenimentÓ de

lÕantiga estaci� de trens de Vilanna, al qual com a propietari est�

obligat per llei perqu� es tracta dÕun b� cultural dÕinter�s local

(BCIL). DÕaquesta manera intenta fer pressi� perqu� cedeixi lÕedif ici

al municipi o lÕhi vengui per un preu simb�lic.

Segons explica lÕalcalde, Xavier Vinyolas, Adif no contempla la

possibilitat de cedir lÕedif ici de forma gratu�ta, per� veuria b�

vendre-seÕl. El consistori estaria disposat a adquirir-lo a un preu

simb�lic, per� el problema �s que ja fa m�s dÕun any que espera

que Adif en faci una valoraci� que no arriba: ÒNo hem aconseguit

que ens donin un preu i no hem pogut valorar si podem comprar lÕestaci� o noÓ. El que t� clar lÕalcalde �s que no

acceptaran una proposta que suposi una gran inversi� per al municipi: ÒEstem disposats a assumir la reforma i la

rehabilitaci� de lÕedif ici, cosa que dÕentrada no ens tocaria fer. El que no podem fer, per�, �s assumir, a m�s, una

gran inversi� de compraÓ.

LÕalcalde denuncia el desinter�s dÕAdif en les negociacions per adquirir lÕestaci� de Vilanna. De fet, fa dos anys, a

causa de les dif icultats per saber qui era lÕinterlocutor al qual sÕhavia dÕadre�ar, els grups dÕERC i HB Bildu al

Congr�s dels Diputats van entrar una pregunta i una moci� demanant quines inversions sÕhavien fet a lÕestaci� i si

estaven disposats a cedir-la. La resposta dÕAdif va ser que no sÕhavia rebut mai una petici� of icial per la cessi�

de lÕestaci� i que, en funci� de la legislaci� vigent, estudiaria si sÕhavia de vendre o no.

Despr�s dÕaquesta resposta, Vinyolas, f inalment, va poder reunir-se amb els responsables de patrimoni dÕAdif:

ÒLa sorpresa va ser que ens van recon�ixer que no tenien intenci� de gastar ni un euro en la rehabilitaci� de

lÕestaci� i que una cessi� gratu�ta quedava descar tada. Ens van dir que havien de valorar la venda, els vam

demanar que ens diguessin un preu per� dÕaix� ja fa m�s dÕun any i no ens han dit resÓ.

Ara lÕAjuntament pret�n pressionar Adif amb els informes t�cnics que determinaran lÕestat de conservaci� de

lÕestaci� i el manteniment que hi est� obligat a fer. DÕentrada el consistori ja disposa dÕun informe t�cnic de

lÕexterior que conclou que el porxo est� en un Òclar estat dÕabandonament que pot amena�ar ru�naÓ i que posa en

crisi el manteniment dÕun Òpatrimoni hist�ric i culturalÓ. Com que els t�cnics municipals no poden accedir a

lÕinterior de lÕestaci�, lÕAjuntament exigir� a Adif un cer tif icat t�cnic que descrigui quin �s el seu estat de

conservaci�. ÒA m�s, els recordarem que tenen lÕobligaci� de conservar un edif ici que �s BCIL i que no el poden

deixar caureÓ, afegeix lÕalcalde.

Amb aquesta Òmesura de pressi�Ó, Vinyolas espera que f inalment Adif reaccioni i mogui f it xa cedint lÕestaci� al

municipi, opci� que sempre ha descar tat, o venent-lo a un preu assumible per al consistori. Un cop tinguin la

conf irmaci� que Adif ha rebut aquest requeriment, lÕalcalde t� la intenci� de tornar a reunir-se amb els

responsables de patrimoni, als quals, a m�s, traslladar� les f irmes que la societat civil del municipi ha recollit

perqu� vegin que hi ha una Òpressi� ciutadanaÓ. ÒEl principal �s salvar aquest patrimoni cultural i arquitect�nica.

Un cop el tinguem, ja rumiarem quin �s li donemÓ, conclou Vinyolas.
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